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XIX Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Raczki 

odbytej w dniu 15 lutego 2021 r. 

 

Obrady XIX Sesji Rady Gminy rozpoczęły się o godz. 10
00

 i trwały do godz. 10
50

. 
 

Miejsce obrad Szkoła Podstawowa w Raczkach ul. Sportowa 1, 16-420 Raczki. 
 

Radni obecni na sali obrad: 

1. Bartoszewicz Witold 

2. Dębski Jacek 

3. Kłoczko Wiesław 

4. Król Jan 

5. Krzykwa Janusz 

6. Kwiatkowski Romuald 

7. Naruszewicz Piotr 

8. Olfier-Halicka Katarzyna 

9. Olszewski Jan 

10. Ostapowicz Ewa 

11. Ostrowski Stanisław 

12. Słowikowski Piotr 

13. Staniszewski Leszek 

14. Sutuła Antoni 
 

Ponadto w obradach uczestniczyli: 

Wójt Gminy Raczki – Pan Andrzej Szymulewski 

Zastępca Wójta Gminy – Pani Ewa Konstantynowicz 

Skarbnik Gminy – Pani Agnieszka Grzędzińska 

Radca prawny – Pan Jerzy Lewczuk 

Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Inwestycji - Pan Mariusz Zalewski 

Inspektor ds. obsługi Rady Gminy – Pani Danuta Grabowska 

Uczestnictwo sołtysów i mieszkańców zostało ograniczone w związku z wprowadzonym ograniczeniem 

związanym z przeciwdziałaniem zarażeniom COVID-19. 

 

Pkt 1. Otwarcie obrad i powitanie gości. 
 

Sesję otworzył Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski wypowiadając formułę: 
 

„Otwieram XIX Sesję Rady Gminy Raczki”. 
 

Powitał przybyłych na sesję Rady Gminy Raczki gości: Wójta Gminy Raczki Pana Andrzeja 

Szymulewskiego, Zastępcę Wójta Gminy Panią Ewę Konstantynowicz, Skarbnika Gminy Panią 

Agnieszkę Grzędzińską, Radcę prawnego Pana Jerzego Lewczuka, Kierownika Referatu Gospodarki 

Komunalnej i Inwestycji Pana Mariusza Zalewskiego, Państwa Radnych, pracowników Urzędu Gminy  

i wszystkich obecnych na Sesji. 
 

Pan Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że na ustawowy skład zgodnie z listą obecności w obradach 

uczestniczy 14 radnych, w związku z tym obrady Rady Gminy są prawomocne. 

 

Pkt 2. Przyjęcie porządku obrad. 
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Porządek obrad sesji Radni otrzymali w zawiadomieniu o zwołaniu sesji z dnia 03.02.2021 r. wraz  

z materiałami do poszczególnych punktów.  

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski – zapytał radnych, czy wnoszą uwagi, propozycje zmian 

do przedstawionego porządku obrad. 

Do porządku obrad nie zgłoszono uwag, wobec czego Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

porządek obrad. W wyniku głosowania jawnego 14 głosami „za” został przyjęty przez Radę Gminy 

następujący porządek obrad XIX Sesji Rady Gminy Raczki: 

1. Otwarcie obrad i powitanie gości. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad XVIII Sesji Rady Gminy. 

4. Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym. 

5. Interpelacje i zapytania radnych (składane w formie papierowej).  

6. Stanowisko Rady Gminy Raczki  z dnia 15 lutego 2021 r. w sprawie poparcia budowy Via 

Carpatia (S-19) po trasie przebiegu DK Nr 8 i połączenia jej z Via Baltica (S-61) w miejscowości 

Raczki. 

7. Rozpatrzenie sprawozdania z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 

stopniach awansu zawodowego w Szkołach prowadzonych przez jednostkę samorządu 

terytorialnego za 2020 r. 

8. Rozpatrzenie sprawozdania z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii za 2020 r. 

9. Rozpatrzenie sprawozdania z działalności Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej  

w Raczkach za 2020 r. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zamiaru połączenia samorządowych instytucji kultury – 

Gminnego Ośrodka Kultury w Raczkach i Gminnej Biblioteki Publicznej w Raczkach. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu 

sołeckiego w 2022 r. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Raczki na lata 2021– 2026. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Raczki na 2021 r. 

15. Odpowiedzi na zapytania i wolne wnioski Radnych.. 

16. Zamknięcie obrad. 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 11 pkt 2 do niniejszego protokołu. 

 

Pkt 3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski – poinformował, że protokół z XVIII Sesji Rady Gminy 

wyłożony był do wglądu w Urzędzie Gminy, jak również projekt protokołu został udostępniony na 

stronie BIP Urzędu Gminy Raczki. Pan Przewodniczący zapytał, czy były jakieś uwagi do protokołu. 

Pracownik ds. obsługi Rady Gminy stwierdził, że nie było uwag. Przewodniczący Rady poddał pod 

głosowanie przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 

W wyniku głosowania jawnego protokół z poprzedniego posiedzenia został przyjęty głosami 14 „za” 

przez Radę Gminy. 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 11 pkt 3 do niniejszego protokołu. 

 

Pkt 4. Sprawozdanie z działalności Wójta z pracy w okresie międzysesyjnym. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – zwrócił się do mieszkańców za pośrednictwem przekazu 

audiowizualnego obrad Rady Gminy z informacją, że zostanie podpisana umowa na przełomie lutego – 
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marca 2021 r. dofinansowania Projektu grantowego: ,,Mikroinstalacje OZE na terenie Gminy Raczki  

- Projekt Grantowy” w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Podlaskiego na 

lata 2014-2020. Wszelkie informacje z tym związane będą umieszczone na stronie internetowej Gminy 

Raczki. Wszelkie wyjaśnienia, odpowiedzi w tym zakresie będzie można uzyskać od pracowników 

Urzędu Gminy. 
 

Radni nie wnieśli uwag do sprawozdania z działalności Wójta, w związku z powyższym niniejsze 

sprawozdanie z pracy w okresie między sesjami zostało przyjęte. 
 

Załącznik Nr 1. – Sprawozdanie Wójta z pracy w okresie między sesjami. 

 

Pkt 5. Interpelacje i zapytania radnych (składane w formie papierowej). 
 

Nie zostały wniesione interpelacje i zapytania radnych. 
 

Radny Pan Witold Bartoszewicz – stwierdził, że pełnienie mandatu radnego obliguje do kontaktu  

z wyborcami, bezpośredniego lub telefonicznego. Nadmienił, że ostatnio otrzymał zapytanie od 

mieszkańców poprzez sms, o następującej treści: „Zwracamy się do Ciebie, jako naszego radnego. 

Chodzi mnie o to, żeby coś wreszcie zrobić, żeby otworzyli dla ludzi obsługę pacjenta w Ośrodku 

Zdrowia w Raczkach. Już w wielu miejscowościach przyjmują pacjentów i żeby uruchomili ponownie 

punkt poboru krwi, bo w przychodni w Suwałkach na ul. Młynarskiego śmieją się, że tylko w Raczkach 

boją się pobierać próbki”. 

Kolejne zapytanie: „Kiedy zostaną wyłączone ozdoby świąteczne na słupach? Nigdy nie paliły się, aż do 

15 lutego. To tyle, bo te tematy drażnią wiele mieszkańców gminy. Zapytaj Wójta o to”. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – wyjaśnił, że ozdoby świąteczne nadal świecą się, ze 

względu na panujący mróz, który uniemożliwia rozłączenie wtyczek i demontaż ozdób, bo są bardzo 

oblodzone i gdyby ich na siłę rozłączać można byłoby je uszkodzić. Miasto Suwałki, również ma ten sam 

problem. Ozdoby zostaną wyłączone i zdjęte ze możliwie jak najszybciej, jak tylko nastanie odwilż.  

Odnośnie spraw dotyczących Ośrodka Zdrowia stwierdził, że skontaktuje się w tej sprawie z Doktorem. 

Ewentualnie, jeśli będzie taka potrzeba zostanie on zaproszony na następną Sesję Rady Gminy.  
 

Radna Pani Ewa Ostapowicz – poinformowała, że nasza placówka stosuje się do wytycznych 

Ministerstwa Zdrowia i wszelkie tego typu uwagi należy kierować do Kierownika placówki. 
 

Radny Pan Leszek Staniszewski – zwrócił się do Wójta o interwencję do Dyrektora Zarządu Dróg 

Powiatowych w sprawie odśnieżania dróg powiatowych, które nie są odśnieżane. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – stwierdził, że po posiedzeniu Komisji kontaktował się w tej 

sprawie z Wicestarostą i trzymał zapewnienie, że odśnieżanie dróg na terenie Gminy Raczki się poprawi. 
 

Radny Pan Stanisław Ostrowski – skierował apel do ekologów, leśników, itp. instytucji dotyczący 

rozprzestrzeniania się pasożyta drzew liściastych, tzw. jemioły. Atakuje ona, również drzewa owocowe  

w sadach. Najbardziej można to zauważyć w miejscowości Janówka, gdzie problem dotyczy drzew w ok. 

18 sadów. Stwierdził, że niesie ono takie samo zagrożenie, jak barszcz Sosnowskiego, tylko w innej 

formie. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – stwierdził, że uwaga Pana Radnego jest słuszna i skierowana 

zostanie ona do odpowiednich służb zajmujących się ochroną środowiska. 
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Pkt 6. Stanowisko Rady Gminy Raczki  z dnia 15 lutego 2021 r. w sprawie poparcia budowy Via 

Carpatia (S-19) po trasie przebiegu DK Nr 8 i połączenia jej z Via Baltica (S-61) w miejscowości 

Raczki. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski – odczytał treść stanowiska: „Rada Gminy Raczki 

działając w interesie mieszkańców Gminy Raczki oraz użytkowników dróg przebiegających przez teren 

Gminy Raczki popiera budowę drogi łączącej Via Carpatia i Via Baltica po drodze krajowej DK Nr 8, 

trasą Korycin - Suchowola - Sztabin - Augustów - Raczki.  

Popierany przez Radę Gminy Raczki wariant przebiegu drogi łączącej Via Carpatia i Via Baltica po 

drodze krajowej Nr 8 wpłynie na poprawę połączenia miast położonych w północnej części województwa 

podlaskiego m.in. Suwałk, Augustowa, Sztabina, Suchowoli ze stolicą województwa podlaskiego 

Białymstokiem i stworzy oś komunikacyjną województwa podlaskiego północ-południe (od Suwałk do 

Siemiatycz). Połączenie Suwałki - Augustów – Białystok nie może być pomijane w planowaniu 

najważniejszych szlaków komunikacyjnych przechodzących przez województwo podlaskie. Opowiadamy 

się za wyborem koncepcji wyrażonej w stanowisku Rady Gminy Raczki, która zapewni mieszkańcom 

regionu bezpieczny i szybki dojazd do stolicy województwa, a mieszkańcom Białegostoku i okolic na 

bezpieczne dotarcie do terenów atrakcyjnego wypoczynku i rekreacji. Popieramy wariant dający dobrą 

komunikację dynamicznie rozwijającemu się regionowi, że poszczególne stałe Komisje Rady opracowały 

plany pracy na 2021 r.”. 
 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego stanowiska Rady Gminy Raczki, w związku z powyższym 

uznano go za podjęte przez Radnych. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – podziękował Radnym za przyjęcie tego stanowiska. 

Poinformował, że inne okoliczne samorządy, również podejmują tego typu stanowiska, aby poprzeć 

budowę drogi łączącej Via Carpatia i Via Baltica po drodze krajowej DK Nr 8, trasą Korycin - 

Suchowola - Sztabin - Augustów – Raczki. Stanowisko to zostanie przesłane do Premiera Rządu oraz 

Posłów z naszego okręgu.  

 

Załącznik Nr 2. – Stanowisko Nr 1/2021 Rady Gminy Raczki. 

 

Pkt 7. Rozpatrzenie sprawozdania z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na 

poszczególnych stopniach awansu zawodowego w Szkołach prowadzonych przez jednostkę 

samorządu terytorialnego za 2020 r. 
 

Zastępca Wójta Gminy Pani Ewa Konstantynowicz – poinformowała, że za rok 2020 wypłacono dodatek 

uzupełniający w wysokości 6.421,41 zł dla 8 nauczycieli mianowanych.  
 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego sprawozdania. 
 

Załącznik Nr 3. – Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 

stopniach awansu zawodowego w Szkołach prowadzonych przez jednostkę samorządu terytorialnego za 

2020 r. 
 

Pkt 8. Rozpatrzenie sprawozdania z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii za 2020 r. 
 

Radny Pan Witold Bartoszewicz – zapytał odnośnie alkomatu przekazanego Posterunkowi Policji. 
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Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – wyjaśnił, że alkomat jest przenośny i używany jest przez 

Policjantów podczas patrolowania terenu Gminy. Wskazuje on jedynie, czy kontrolowany jest pod 

wpływem alkoholu, czy też nie. Nie bada on stężenia alkoholu.  
 

Radni nie wnieśli dalszych zapytań, uwag do przedstawionego sprawozdania. 
 

Załącznik Nr 4. – Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii za 2020 r. 
 

Pkt 9. Rozpatrzenie sprawozdania z działalności Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej 

w Raczkach za 2020 r. 
 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego sprawozdania. 
 

Załącznik Nr 5. – Sprawozdanie z działalności Zakładu Gospodarki Komunalnej  

i Mieszkaniowej w Raczkach za 2020 r. 
 

Pkt 10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji.  
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski – odczytał następującą treść projektu uchwały: „Rada Gminy 

Raczki po zaopiniowaniu petycji przez Komisję Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Raczki, 

postanawia nie uwzględnić petycji wniesionej w dniu 14 grudnia 2020 r.”. 
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 

członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 

poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski – poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę: 14 głosami „za”. 

Załącznik Nr 6.– Uchwała Nr XIX/149/21. 
 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 11 pkt 10 do niniejszego protokołu. 
 

Pkt 11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zamiaru połączenia samorządowych instytucji 

kultury – Gminnego Ośrodka Kultury w Raczkach i Gminnej Biblioteki Publicznej w Raczkach. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – wyjaśnił, że przedstawione stanowisko dotyczące zamiaru 

połączenia tych dwóch samorządowych instytucji kultury w jedno podyktowane jest usprawnieniem  

i polepszeniem funkcjonowania tych jednostek. Podejmując tą uchwałę wszczynamy procedurę, która 

podlega zaopiniowaniu Krajowej Rady Bibliotecznej, Książnicy Podlaskiej im. Łukasza Górnickiego  

w Białymstoku oraz Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa Narodowego. Dalsze kroki będą uzależnione od 

tych opinii.  
 

Zastępca Wójta Gminy Pani Ewa Konstantynowicz – poinformowała, że na podstawie art. 13 ustawy z 

dnia 27 czerwca 1997 r. o bibliotekach organizator może dokonać połączenia, przy czym jest on 

obowiązany na 6 miesięcy przed dniem wydania aktu o połączeniu podać do publicznej wiadomości 

informację o swoim zamiarze wraz z uzasadnieniem. Na organizatorze też ciąży obowiązek zasięgnięcia 

opinii Krajowej Rady Bibliotecznej, Książnicy Podlaskiej im. Łukasza Górnickiego w Białymstoku oraz 
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uzyskania zgody Ministra Kultury i Dziedzictwa Narodowego. Na podjęcie ostatecznej uchwały jest  

6 miesięcy, jeżeli otrzymamy pozytywną zgodę od Ministra Kultury i Dziedzictwa Narodowego. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 

członkowie Komisji zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały: 2 głosami „za”, przy 3 głosach 

„wstrzymujących się”. 
 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 

poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski – poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę: 12 głosami „za”, przy 

1 głosie „przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym się”. 

Załącznik Nr 7.– Uchwała Nr XIX/150/21. 
 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 11 pkt 11 do niniejszego protokołu. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – stwierdził, że na podjęcie ostatecznej decyzji o połączeniu 

tych dwóch instytucji mamy pół roku i uzależniona jest ona od otrzymanych opinii. W ciągu tego okresu 

jest czas na przeanalizowanie wszelkich wątpliwości. 
 

Pkt 12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu 

sołeckiego w 2022 r. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – przedstawił stanowisko o niewyodrębnieniu funduszu 

sołeckiego z budżetu gminy motywując tym, że realizacja funduszu w obecnym czasie panującej 

pandemii byłaby niemożliwa, gdyż przy wyborze zadań wymagana jest decyzja mieszkańców sołectw,  

a co za tym idzie to organizacja zebrań wiejskich. Środki, które miałyby być na to przeznaczone zostaną 

rozdysponowane na konkretne cele w miejscowościach wiejskich. Poinformował Radnych, że planowane 

jest wykonanie remontu świetlic w Lipówce, w Stokach i w Sidorach oraz oświetlenie w Moczydłach, 

oświetlenie w Józefowie. Poprosił Radnych o podjęcie przedstawionego projektu uchwały. 
 

Radni nie wnieśli zapytań do tego punktu. 
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 

członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 

poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski – poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę: 13 głosami „za”, przy 

1 głosie „wstrzymującym się”. 

Załącznik Nr 8.– Uchwała Nr XIX/151/21. 
 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 11 pkt 12 do niniejszego protokołu. 

 

Pkt 13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Raczki na lata 2021– 2026. 
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Skarbnik Gminy Pani Agnieszka Grzędzińska – przedstawiła propozycje zmian w następującym zakresie: 

- w prognozie 2021 r. urealniono wielkości dochodów budżetowych na kwotę - 30.965.609 zł i wydatków 

budżetowych na kwotę - 32.541.443,50 zł w związku z wprowadzonymi zmianami w budżecie, w tym 

poszczególnych kategorii wydatków wymaganych przepisami rozporządzenia Ministra Finansów  

w sprawie WPF, m.in. dokonano zmian w zakresie dochodów i wydatków na programy i projekty 

realizowane z dofinansowaniem UE. Deficyt budżetu na rok bieżący wynosi - 1.575.834,50 zł i planuje 

się, że zostanie on pokryty z wolnymi środkami, które zostały na rachunku budżetu po rozliczeniu roku 

2020. W związku z tymi zmianami rezygnujemy z zaciągnięcia kredytu, który był planowany na spłatę 

zobowiązań i na częściowe finansowanie deficytu w kwocie - 1.040.790 zł. Po tych zmianach kwota 

długu na koniec bieżącego roku wyniesie - 2.562.465 zł oraz zmniejszone zostają rozchody w kolejnych 

latach 2022-2026, a uzyskane w ten sposób środki przeznacza się na wydatki majątkowe. W załączniku 

przedsięwzięć realizowanych w latach 2021 - 2024 prowadzono kwotę przedsięwzięcia bieżącego 

realizowanego przez Szkołę Podstawową: „Akademia Otwartego Umysłu - Wzmocnienie atrakcyjności  

i podniesienie jakości oferty kształcenia ogólnego, ukierunkowanej na rozwój kompetencji kluczowych” 

przypadającego do realizacji w latach 2021-2022. 
 

Radni nie wnieśli zapytań do tego punktu. 
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 

członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 

poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski – poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę: 14 głosami „za”. 

Załącznik Nr 9.– Uchwała Nr XIX/152/21. 
 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 11 pkt 13 do niniejszego protokołu. 

 

Pkt 14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Raczki na 2021 r.. 
 

Skarbnik Gminy Pani Agnieszka Grzędzińska – przedstawiła propozycje zmian w następującym zakresie: 

- w planie dochodów budżetu Gminy zwiększa się dochody własne o kwotę - 133.640 zł, które dotyczą 

wprowadzenia do budżetu dotacji na dofinansowanie projektu pn.: "Akademia Otwartego Umysłu", 

nadwyżki z zakładu budżetowego i rekompensaty utraconych dochodów z opłaty targowej oraz 

zmniejszenia dochodów własnych o kwotę - 10.000 zł dotyczących wpływów z opłaty targowej,  

- w planie wydatków własnych budżetu Gminy zwiększa się wydatki własne o kwotę - 193.988,50 zł 

dotyczące wprowadzenia planu wydatków na realizację projektów pn.: "Akademia Otwartego Umysłu"  

i "Rozwój e-usług w gminach Związku Gmin Wiejskich Województwa Podlaskiego", również zwiększa 

się plan wydatków inwestycyjnych dotyczących dróg gminnych i gospodarki komunalnej oraz wydatków 

bieżących związanych z bhp pracowników, 

- zwiększa się plan wydatków na zadanie inwestycyjne związane z dokumentacją na przebudowę dróg 

gminnych oraz wprowadzono plan wydatków dotyczących rewitalizacji parku przy przystankach PKS  

w Raczkach, 

- urealnia się plan wydatków na programy i projekty realizowane z udziałem środków pochodzących  

z Unii Europejskiej w zakresie wprowadzenia wydatków bieżących na projekty pn.: "Akademia 

Otwartego Umysłu" i "Rozwój e-usług w gminach Związku Gmin Wiejskich Województwa 

Podlaskiego",  
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- urealnia się plan przychodów gminy na rok bieżący w zakresie zmniejszenia planowanego do 

zaciągnięcia kredytu o kwotę - 1.040.790 zł oraz zwiększenia planu wolnych środków, o których mowa  

w art. 217 ust. 2 pkt 6 ustawy o kwotę - 1.111.138,50 zł,  

- urealnia się plan przychodów i kosztów Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Raczkach 

na 2021 rok. 
 

Radni nie wnieśli zapytań do tego punktu. 
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 

członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 

poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski – poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę: 14 głosami „za”. 

Załącznik Nr 10.– Uchwała Nr XIX/153/21. 
 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 11 pkt 14 do niniejszego protokołu. 

 

Pkt 15. Odpowiedzi na zapytania i wolne wnioski radnych. 
 

Radny Pan Janusz Krzykwa – poruszył sprawę dotyczącą realizacji zadania przez Gminę Bakałarzewo 

dotyczące budowy żłobka gminnego, na które to sąsiednia gmina pozyskała dofinansowanie w ramach 

programu „ Maluch +”. Uważa, że należałoby rozważyć realizację takiego zadania w naszej Gminie, gdyż 

jest dużo młodych rodzin, którym na pewno by się przydało. 
 

Zastępca Wójta Gminy Ewa Konstantynowicz – wyjaśniła, że monitorowane są takie potrzeby, ale na 

kolejne spotkanie z Państwem Radnymi zostanie przygotowana analiza demograficzna, czy faktycznie 

jest potrzeba powstania takiej placówki, bowiem mamy 5 punktów przedszkolnych, do których mogą 

uczęszczać dzieci od 3 lat, a nawet 2,5 lat. Stwierdziła, że obecnie jest głęboki niż demograficzny w tej 

grupie wiekowej i powstanie takiego obiektu mijałby się z celem. Przekazane zostaną Państwu dane 

demograficzne, jak kształtuje się w poszczególnych grupach wiekowych. 
 

Radny Pan Leszek Staniszewski – zapytał, czy możliwa jest realizacja budowy chodnika od Raczek do 

skrzyżowania w Rudnikach wzdłuż drogi wojewódzkiej, bo ta sprawa ciągnie się już z cztery lata?  
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – stwierdził, że realizacja tego chodnika jest potrzebna i były 

poczynione już pewne ustalenia, co do przebiegu jej realizacji z Dyrektorem Zarządu Dróg 

Wojewódzkich, ale ze względu, że on zmarł sprawa została niezrealizowana. Poinformował, że możliwie 

jak najszybszym dogodnym czasie spotka się, również w tej sprawie z nowym Dyrektorem Zarządu Dróg 

Wojewódzkich.  

 

Radny Pan Witold Bartoszewicz – wniósł zapytanie odnośnie budynku po byłym posterunku Policji, czy 

został on przekazany dla Powiatu Suwalskiego, czy należy do Gminy?  

Zwrócił uwagę, że blisko chodnika rosną dzikie śliwki na prywatnych posesjach na ul. 1 Maja w kierunku 

Dowspudy, których spadające liście, czy owoce tworzą niebezpieczną śliską nawierzchnię. Czy można 

byłoby upomnieć właścicieli tam mieszkających o uprzątnięcie chodnika? 
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Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – poinformował Radnego, że odnośnie uprzątnięcia chodnika 

przy posesji zostanie wystosowane pismo z prośbą o utrzymanie go w należytym porządku. 

W sprawie budynku po byłym posterunku Policji wyjaśnił, że został on przekazany w kwietniu ubiegłego 

roku dla Starostwa, gdyż był to budynek Skarbu Państwa. Teraz w gestii Powiatu należy ten budynek  

i być może, za zgodą Wojewody, przystąpi do jego sprzedaży.  

 

Pkt 16. Zakończenie obrad. 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski – stwierdził, że porządek sesji został wyczerpany  

i poinformował, że protokół z dzisiejszej sesji zostanie sporządzony i wyłożony do publicznego wglądu 

na 3 dni przed terminem kolejnej sesji w pokoju Nr 1 w Urzędzie Gminy Raczki oraz w Biuletynie 

Informacji Publicznej Gminy Raczki.  

Podziękował Wójtowi, Radnym, pracownikom Urzędu Gminy za udział w obradach Rady Gminy. 

 

„Zamykam XIX Sesję Rady Gminy Raczki”. 

 

Przewodniczący Rady 

 

   Piotr Słowikowski  

Protokołowała 
 

Danuta Grabowska 


